
 

 SUMPPU 
 
Kerätäänpä näytesiikoja pakkaseen! 
Vedet viilentyvät ja on aika pohtia mennyttä kesää Suolijärvellä. No ainakin vettä oli paljon. Ei 
osunut satunnainen veneilijäkään ihan joka kiveen tänä kesänä. 
Ajankohtaisista asioista seuraavassa muutama rivi. Ensinnäkin molemmat kalakisat ovat menossa. 
Ottakaahan yhteyttä mitä on haaviin ja verkkoihin tarttunut. Ja pitkä syksy on vielä aikaa parantaa 
tuloksia. Kisojen pelisäännöistä on näillä sivuilla lisätietoa. 
 

Siian alamitasta epäselvyyttä  
Kesän kalastusvalvonnassa olemme havainneet, että verkot merkitään jo aika hyvin lippusaloilla. 
Toki parantamisen varaakin on, mutta parannusta viime vuoteen on havaittavissa. Katiskoihinkin 
on ilmaantunut pyydysmerkkejä, erinomaista. Palaan kalastusvalvonnan havaintoihin laajemmin 
kunhan syyskausi vielä kalastellaan. 
Ikävä yllätys oli se, että siian alamitasta näyttää olevan epäselvyyttä. Lehtiniemen kalastuskunta 
on määrännyt 30 sentin alamitan siialle jo vuonna 2011 ja sama päätös on tehty sen jälkeen 
vuosittain. Tieto ei ole kuitenkaan tavoittanut kaikkia, ei edes ammattikalastajia. 
Palaan tähänkin asiaan syksyn aikana kunhan asioita selvitellään johtokunnassa. 
 

Alamittahakemus jäissä  
Uudet valtakunnalliset alamittamääräykset ovat olleet yleinen puheenaihe vesillä. Eipä ole moni 
kalastaja ainakaan minulle kerskunut mittakaloilla! Ottakaapa yhteyttä miten olette itse asian 
kokeneet. Onko 60 senttistä järvitaimenta noussut veneeseen? 
Kalastuskunnassa päätimme keväällä, ettävalmistelemme koko Yli-Suolijärven 
aluetta koskevan poikkeuslupahakemuksen alamitan pudottamiseksi vähintään 50 senttiin, 
mieluusti entiseen 40 senttiin. Jo tuolloin oli tiedossa, että Metsähallitus on asialle nihkeä 
Suolijärvillä omistamillaan vesialueilla. 
Tarkoitus oli edetä niin, että kalastuskunnat valmistelevat yhteisen hakemuksen. Yllättäen 
Aittaniemen osakaskunta teki oman hakemuksen ottamatta yhteyttä meihin muihin. Asia tuli 
itselleni tietoon, kun olin yhteydessä elyn kalatalouspäällikköön. Sanonsuoraan, että Aittaniemen 
sooloilu saattoi olla kohtalokas virhe. 
Joukkovoimaa olisi tarvittu poikkeusluvan hakuun monestakin eri syystä. Varmasti olisi saatu 
paremmin perusteltu hakemus. Pelkään pahoin, että Aittaniemen hakemus on nyt helppo hylätä 
Lapinely-keskuksessa, koska pienelle osalle vesialuetta näitä ei ole missään muualla maassa 
myönnetty. Ja sen jälkeen meillä muilla on paljon vaikeampi tie hakea poikkeuslupaa kun on jo 
"ennakkotapaus". 
En ymmärrä tällaista menettelyä, sori vaan. Tästä voi tulla vielä hankalaa. Jopa hakemusta 
koskeva kuuleminen taisi livahtaa keskikesällä ohi monilta. Eli tukevia lausuntoja ei ehditty antaa. 
Ely ratkaisee Aittaniemen hakemuksen syksyn aikana. Olen todella pettynyt asioiden hoitoon. 
 

Siikanäytteitä keräämään  
Siikaa on saatu varsin eri tavalla kalastuskunnan vesiltä. Särkelän puolella esimerkiksi 
Autioselästä saalista on tullut kuulemma hyvin, mutta Koivuselältä kuulemma taas erittäin huonosti. 
Itse olen pyytänyt Ahmaselältä vaatimattomin tuloksin. Ei ihme, että kalastajat pohtivat mistä tämä 
johtuu. 



On siis syytä tutkia asiaa. Syksyn aikana on tärkeää saada kalanäytteitä tutkimuslaitoksille Yli-
Suolijärven siikakannasta. Tässä asiassa tarvitaan ryhtiliikettä ja vetoankin nyt kaikkiin kalastajiin 
näytekalojen saamiseksi. 
Toimitaan näin: näytekalat perkaamattomina pussiin ja pakasteeseen. Pussiin merkintä 
kalastuspaikasta, pyydyksestä ja pyyntipäivästä sekä pyytäjän yhteystiedot. Lisäksi tieto minulle tai 
Hyypiön Markulle. Kerätään sitten näytteet yhteen ja toimitetaan eteenpäin. 
Olisi hyvä saada syksyn aikana vähintään kymmeniä näytekaloja, mieluummin satoja. Ja näytteitä 
olisi hyvä saada erilaisista pyydyksistä. Ammattikalastajista Heikki Latvala on jo alustavasti 
lupautunut hankkimaan näytteitä rysällä. 
Lapin Kalatalouskeskus ja PVO Vesivoima hoitavat näytteiden analysoinnin ja tavoitteena on 
saada riippumatonta tietoa tutkimalla näytteet ristiin ja vertailemalla sitten tutkimustuloksia. 
Yksi väitehän on ollut, että siika on ravinnon puutteen vuoksi kääpiöitynyt. Yhtä ansiokkaasti on 
väitetty, että se ei pidä paikkaansa. Henkilökohtaiosesti pidän välttämättömänä, että asiaa 
tutkitaan. Jatkuva kitinä ja musta-tuntuu-puheet puolin ja toisin eivät johda mihinkään. 
Vetoankin siis vielä kerran teihin kaikkiin: osallistukaa näihin talkoisiin ja pyytäkää näytekaloja, 
kiitos. 
 

Palaako lohi Kiekkijokeen?  
Lapin ely-keskus on käynnistämässä virtavesien kunnostusohjelmaa läänin alueella. Kyse on 
isosta savotasta. Tavoitteena on tietysti selvittää miten alkuperäiskannat voidaan palauttaa jokiin ja 
järviin sekä tehdä kunnostussuunnitelmia esimerkiksi kutusoraikkojen rakentamiseksi. 
Myös Lehtiniemen vesillä on ainakin kaksi jokea, jotka syynätään. Asiantuntijat ovat loppukesällä jo 
käyneet Kiekki-ja Rutajokia tutkailemassa ja näinä päivinä syyskuun alussa aloitetaan 
sähkökoekalastukset.  
Rutajoki lienee aika toivoton tapaus, mutta Kiekkijoessa on kuulemma potentiaalia. Ely-keskus on 
luvannut kertoa alustavia tuloksia jo syksyn aikana. Palataan niihinkin. 
 
Havaintoja vesiltä, kiitos  
Olen uutena puheenjohtajana valinnut avoimen tiedottamisen linjan. Johtunee varmaan myös 
siviilityöstä. Näitä hommia on mukavampi tehdä kun tulee palautetta. Sitä on tähän mennessä tullut 
niukanlaisesti.  
Kaikensorttiset havainnot vesiltäovat tervetulleita. Niitä voi antaa parhaiten sähköpostilla. 
Yhteystiedot löytyvät näiltä sivuilta. Pasi Revonmäki valmistelee lisäksi sivuillemme erillistä palaute 
-osastoa. 
Pysykää kuivina syksyn tuulissa. 
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